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Protokół Nr LVII/13 
z LVII sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 25 listopada 2013 r. 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 8.00 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady pięćdziesiątej siódmej sesji 
Rady Miejskiej.        
 
Powitał serdecznie wszystkich radnych,  Burmistrza, zaproszonych gości.   
   
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
  
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego 
Rady – radnego Leszka Stróża.  
  
Na zapytanie Przewodniczącego, czy są zmiany do porządku obrad, Burmistrz zgłosiła projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu sali gimnastycznej w Wilkanowie.    
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Rada w obecności 15 radnych,                          
w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Mieczysław Kamiński – zwraca się do Przewodniczącego Rady i mówi, że przeprowadza sesje w 
terminach dziwnych, od 1990 r. nie było takiego terminu sesji jak dzisiejszy. Dodał, że termin sesji 
nie był konsultowany z radnymi i przewodniczącymi komisji i tym samym uniemożliwia 
mieszkańcom gminy udział na sesjach Rady Miejskiej. „Łamie Pan wszelkie tradycje i obyczaje 
jakie panują w tej ostatniej kadencji ponieważ od ponad dwóch lata sesje odbywały się w ostatni 
piątek miesiąca”. Pyta, „jak długo będzie Pan manipulował terminami sesji?” 
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że termin sesji został uzgodniony z przewodniczącymi 
komisji i wiceprzewodniczącymi Rady. 
Mieczysław Kamiński – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie zatwierdzenie taryf za wodę i ścieki. Zgodnie z art. 21 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków cyt. :”taryfy podlegają zatwierdzeniu w drodze uchwały 
Rady Gminy z wyjątkiem taryf zmienionych w związku ze zmianą stawki podatku od towarów i 
usług.”   
Burmistrz – odpowiedziała, że w ustawie zacytowanej jest także zapis mówiący o tym, że jeżeli 
Rada nie zatwierdzi uchwałą to złożony wniosek taryfowy na 70 dni przed nowym okresem 
wchodzi w życie z automatu.  
Mieczysław Kamiński – poinformował, że Rada Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej nie może chować 
głowy w piasek i udawać, że nie ma tematu, jest to sprawa bardzo ważna dla naszych 
mieszkańców. Każdy powinien głosować z własnym sumieniem. Zostawienie to jako informacja 
świadczy o braku szacunku dla naszych mieszkańców. 
Burmistrz – odpowiedziała, że jest to nie prawda co mówi radny M.Kamiński bo nie chowamy 
głowy w piasek tylko dziś omawiamy sprawę taryf na sesji. Dodała, że to co mówi radny to 
wierutne kłamstwo i populistyczne podejście do tego tematu aby w roku wyborczym mówić 
mieszkańcom, że zrobi wszystko aby mieszkańców woda ani ścieki nic nie kosztowały.  
  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenie taryf za wodę i ścieki. Rada w obecności 15 
radnych, w głosowaniu jawnym 4 głosami za, przy 9 przeciwnych i 2 wstrzymujących się wniosek 
odrzuciła.    
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Zatwierdzenie protokołu z sesji rady. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
     2/ zmiany w budżecie w roku 2013;  
     3/ poręczenia kredytu dla Bystrzyckiego Centrum Zdrowia; 
     4/ wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału dla Bystrzyckiego Centrum Zdrowia; 
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     5/ określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami wsi  
         Wilkanów; 
     6/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu;  
     7/ uchylenia uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Orlik  
         2012”. 
     8/ zmiany studium zagospodarowania przestrzennego gminy – obręb Międzygórze. 
     9/ regulaminu korzystania z sali sportowej w Wilkanowie. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka  za rok szkolny 

2012/2013.    
6.  Informacja dotycząca wypłat świadczeń socjalnych. 
7.  Taryfy za wodę i ścieki.  
8.  Informacje Burmistrza. 

  9.  Zapytania radnych. 
10.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
11.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
12.  Zamknięcie obrad.    
 
 

 Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
 
Ad 3.  Zatwierdzenie protokołów  
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołów z sesji: LVI odbytej w dniu 31 
października br. 
  
Mieczysław Kamiński – zgłosił uwagi do protokołu: 
1/ na str. 1 wypowiedź Pani Czesławy Żebrowskiej jest niestytlistyczna i niezrozumiała, 

2/ aby wypowiedź Przewodniczącego Rady na str 3 brzmiała następująco: „Przewodniczący 

poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z LVI sesji zgodnie z poprawkami”. 
3/ str. 14 – prawidłowy zapis wypowiedzi radnego M. Kamińskiego powinien brzmieć następująco: 
„radny pyta Przewodniczącego Rady…” 
4/ str. 15 – zamiast „pożarek” ma być „pożarem” 
5/ str. 15 – wypowiedź Przewodniczącego Rady w punkcie 6 i 7  - „Informacje Przewodniczącego 
Rady”  została wyszczególniona w wystąpieniu radnego M. Kamińskiego. 
6/ str. 16 brak wystąpienia radnego M. Kamińskiego w sprawie nagrobku ojca Karla Heinza 
Ludwiga.   
7/ str. 6 prawidłowy zapis wypowiedzi radnego M. Kamińskiego powinien brzmieć następująco: 
„Proponuje aby Prezes przejęła tą dokumentację wraz z pozwoleniem na budowę z Wydziału 
Inwestycji UMiG, na którą wydatkowaliśmy prawie 200 tys. zł.” 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z LVII sesji ze zgłoszonymi 
poprawkami. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła     
protokół. 
  
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/  Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
Skarbnik – poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej nie ma wiele zmian. Budżet  
wzrósł o 916 tys. zł głównie z tytułu poręczenia kredytu dla Bystrzyckiego Centrum Zdrowia.   
Ponadto wprowadzone są małe zmiany w kwotach związanych z przedsięwzięciami związanymi              
z przebudową sali Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej.  
Mieczysław Kamiński – pyta, czy Pani Skarbnik wspólnie z informatykiem uporała się                          
z programem tzw. BESTIA. Przedłożone dokumenty WPF są nieczytelne, druk jest tak mały, że                      
z trudem można rozczytać. Załącznik nr 1 jest w czytelnym formacie, kolejne załączniki pisane w 
programie BESTIA są niestety nieczytelne.   
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Burmistrz – odpowiedziała, że takie są odgórne wymogi i do tego się stosujemy. Mówi, że 
wystarczy pójść do Pana Duły, powiększyć sobie dokument  i za niego zapłacić. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że dobry informatyk może wspomóc nas abyśmy mieli czytelne                
i przejrzyste dokumenty.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 19 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2013  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr LVII/499/13 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

      - stanowiący załącznik nr 2 
 
2/  Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy                
w roku 2013. 
Skarbnik - poinformowała, że w przedmiotowej uchwale przewiduje się dokonać zmiany tylko po 
stronie wydatkowej, są to typowe zmiany związane z końcem roku. Budżet gminny po zmianach 
się nie zmienia, po stronie dochodów mamy 70 mln zł, po stronie wydatków 69 mln zł. Gmina po 
tych zmianach ma dodatni wynik operacyjny i jest to kwota 4 mln 800 tys. zł.       
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 19 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2013.  
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr LVI/500/13 

w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2013  

      - stanowiący załącznik nr 3 
 
3/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie poręczenia kredytu dla 
Bystrzyckiego Centrum Zdrowia. 
Skarbnik – poinformowała, że proponuje się udzielić poręczenia dla Bystrzyckiego Centrum 
Zdrowia na zaciągnięcie kredytu długoterminowego, który umożliwia naszej spółce spłatę 30% 
należności głównej kredytu zaciągniętego w 2008 roku przez istniejący SP ZOZ  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 19 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie  poręczenia kredytu dla Bystrzyckiego Centrum Zdrowia. 
Komisja przychyla się do wniosku radnego M. Kamińskiego aby przed podjęciem uchwały poprosić 
Prezesa BCZ o przedstawienie informacji dotyczącej przedmiotowej uchwały. 
Jarosław Surówka - Prezes Bystrzyckiego Centrum Zdrowia – poinformował, że w imieniu BCZ 
zwraca się do gminy o poręczenie kredytu na spłatę 30% zobowiązania, które powstało w wyniku 
restrukturyzacji zadłużenia SP ZOZ. W 2008 r. pożyczka została zaciągnięta na restrukturyzację 
długu wobec ZUS. Jednym z elementów tej pożyczki było to, że jest możliwość uzyskania 70%-
ego umorzenia przy spłacie 30% wartości pożyczki. Stąd prośba o akceptację.  
Mieczysław Kamiński  – mówi, że są to bardzo ważne decyzje, szczególnie dotyczące 
podwyższenia kapitału założycielskiego spółki. Interesuje nas sytuacja finansowa ZOZ, prosi                
Prezesa o informacje. Pyta jaka jest skala zadłużenia zakładu. 
Prezes BCZ– odpowiedział, że sytuacja BCZ od ostatniej prezentacji nie zmieniła się, nie 
otrzymaliśmy nadal zwiększenia kontraktu na salę operacyjną. Jesteśmy w chwili obecnej w trakcie 
procedury odwoławczej do Prezesa NFZ i oczekujemy na odpowiedź, która powinna niebawem 
przyjść. Efektem procedury odwoławczej i wielu spotkań jest, że NFZ zaczyna myśleć w jaki 
sposób pomóc nam, abyśmy ten rok 2014 przetrwali do procedur kontraktowych na koniec 
przyszłego roku. W zakresie zabiegówki są kontrakty podpisane na 3 lata i rok 2014 jest trzecim 
rokiem na funkcjonowanie starych umów.  
W chwili obecnej kryteria otrzymywanych kontraktów znacznie się zaostrzyły. W chwili obecnej 
zaczynają być wymagane certyfikaty, dlatego w przyszłym roku musimy wystąpić o ISO oraz  
informatyzację. Zakład pisze wnioski i aplikuje  o środki w funduszach norweskich.  
Mieczysław Kamiński  – prosi o podanie konkretnej kwoty straty za 10 miesięcy. 
Prezes – odpowiedział, że w chwili obecnej wynik zakładu przedstawia się na minusie tj. /- 542 tys. 



4 

 

zł/, na co się składa: amortyzacja /- 180 747 tys. zł/, odsetki od przejętych kredytów /- 98 tys. zł/, 
utrzymanie zakładu Polsat /- 41 tys. zł/, remonty w tym: zwiększenie łóżek na zakładzie leczniczo -
opiekuńczym, nadwykonania /- 262 tys. zł/. Na bieżącą działalność brakuje miesięcznie 19 tys. 800 
zł. 
Mieczysław Kamiński  – mówi, że sytuacja jest trudna, do końca roku będzie zadłużenia około 
700 tys. zł. Mówi, że należy podjąć tą uchwałę. Wszyscy jesteśmy za.  
Andrzej Wziątek – mówi, że na jednej z komisji zwrócił uwagę, że są błędy w projekcie uchwały, 
pyta czy błędy zostały poprawione. Radny jest zdania, że powinien przed sesją otrzymać projekt 
uchwały z naniesionymi poprawkami. 
Burmistrz –  odpowiedziała, że uwagi zostały zanotowane i zostaną uwzględnione przy wysłaniu 
uchwał do organu nadzoru. 
Jan Szkwarek – pyta Prezesa, czy przewiduje, że na rok 2014 będzie więcej kontraktów? 
Prezes – odpowiedział, że kontraktowanie w roku 2014 jest na poziomie roku 2013 poza izbą 
przyjęć, na której obniżono dzienne finansowanie dopóki nie przystąpimy do wdrożenia norm                 
i certyfikatów.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się  
podjęła:  

Uchwałę Nr LVII/501/13 
w sprawie poręczenia kredytu dla Bystrzyckiego Centrum Zdrowia 

 - stanowiący załącznik nr 4 
 
 
4/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 
podwyższenie kapitału dla Bystrzyckiego Centrum Zdrowia. 
Burmistrz – mówi, że zamierzamy podwyższyć kapitał, aby spółka w przyszłości nie miała 
problemów. Podwyższenie kapitału w postaci prawa własności do nieruchomości zabudowanej 
budynkami przychodni przy ul. Sienkiewicza 8 posłuży tym, aby w przyszłości przenieść tam jeden                   
z oddziałów. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 19 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału dla Bystrzyckiego Centrum 
Zdrowia. 
Mieczysław Kamiński  – mówi, że  przekazanie tego budynku BCZ jest właściwe, gdyż świadczy 
o dalszym rozwoju tej spółki. Pyta, jak przedstawia się sytuacja z obecnymi dzierżawcami tej 
przychodni.  
Prezes –  odpowiedział, że celem wniosku BCZ jest przeniesienie oddziału rehabilitacji, która jest 
perełką naszego szpitala /40 łóżek/. Zamknięcie oddziału na ok. 6 miesięcy w celu 
przeprowadzenia remontu to jest strata ok. 800 tys. zł w kontrakcie. Dlatego ta propozycja 
umożliwia nam zagospodarowanie dwóch pięter przychodni pod rehabilitację.  
Przewiduje się także przeniesienie administracji, gdyż obecny budynek nie spełnia żadnych norm. 
Gabinety Państwa Niebudków oraz gabinety Polsatowskie nadal będą funkcjonować.   
Mieczysław Kamiński  – mówi, że  kapitał założycielski BCZ wzrośnie o 3 mln 281 tys. zł, czyli 
Bystrzyca Kłodzka będzie miała więcej akcji. W 100% BCZ jest własnością Gminy. Są to działania 
zasadne gdyż świadczenia usług odbywać się będą w stanie ciągłym. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  

 
Uchwałę Nr LVII/502/13 

w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału dla Bystrzyckiego Centrum Zdrowia 
  - stanowiący załącznik nr 5 

  
5/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia zasad                    
i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami wsi Wilkanów.  

Burmistrz – poinformowała, że wpłynął wniosek o zmianę nazwy miejscowości Wilkanów Góra 

Igliczna Osada wsi Wilkanów na Góra Igliczna Osada. Uzasadnieniem wniosku są trudności                    

z dojechaniem np. karetki na miejsce, która dojeżdża do wsi Wilkanów i później okazuje się, że nie 

ma dojazdu na Górę Igliczną. W związku z tym, jeśli Osada Góra Igliczna będzie funkcjonowała 

samodzielnie bez wsi Wilkanów, nie będzie takich pomyłek. System alarmowania, pogotowia 

przyjmuje zgłoszenie w centrali nie na naszym terenie tylko niejednokrotnie w innym województwie 
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i nie może być przeszkód w dotarciu na miejsce. Taki incydent miał miejsce w sierpniu br. kiedy 

przy zgromadzeniu masowym jaki jest Odpust na Górze Iglicznej, jedna z osób zasłabła i był 

problem aby pogotowie szybko dojechało na miejsce, gdyż w pierwszej kolejności udało się do 

Wilkanowa. Dodała, że wniosek musi być przesłany do Starosty celem wydania opinii oraz do dnia 

20 marca 2014 r. musi znaleźć się u Prezesa Rady Ministrów.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja  na 
posiedzeniu  w dniu 19 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 
w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami wsi 
Wilkanów ze zgłoszoną poprawką. 
Marian Adamów – mówi, że w Wilkanowie dwukrotnie już odbywały się takie konsultacje i za 
każdym razem jest szum. Na pierwszych konsultacjach był mały szum, na drugich był duży szum. 
Już społeczeństwo Wilkanowa jest podzielone. Poinformował, że jest z tym miejscem bardzo 
związany. Mówi, że to co chce przekazać jest bardzo ważne i dla mieszkańców i dla kościoła, który 
w swoich naukach mówi o miłości, o nie dzieleniu ludzi. Pyta gdzie jest nauka kościoła                                       
i katechizm?  Mówi, że z tych konsultacji nic dobrego nie ma, ludzie się poróżnią, pokłócą a 
decyzje podejmuje Rada.  W 2008 r. kiedy zmienialiśmy nazwę Góra Igliczna Przysiółek, Ksiądz 
Rektor zapewniał, że nie ma zamiaru usunąć z nazwy „wsi Wilkanów”.  
Mówi, że jest z Wilkanowa piękna droga łącząca Marianówkę. Wilkanów ma kod pocztowy 
Bystrzycy Kłodzkiej i argument zawarty we wniosku w sprawie poczty - także zdaniem radnego jest 
niezrozumiały. Najpiękniejsze widoki na ten kościółek są z Wilkanowa, podobnie jak z drogi 
krajowej w kierunku Domaszkowa. Podkreślił, że mieszkańcy Wilkanowa są już podzieleni i 
radnemu jest bardzo przykro, że mieszkańcy nie mają wpływu na decyzję dotyczącą odłączenia 
Wilkanowa od Góry Iglicznej tylko Rada. 
Burmistrz – odpowiedziała, że nie bardzo rozumie wypowiedź radnego i nie wie co tu ma nauka 
kościoła i religii do zmiany nazwy miejscowości. Zgłosiła autopoprawkę do załącznika do uchwały 
w §3 o brzmieniu: „Tryb przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami wsi Wilkanów 
nastąpi w formie wywieszenia obwieszczenia z prośbą o opinie i uwagi, które należy kierować do 
Sołtysa lub Urzędu Miasta i Gminy.” 
Mariusz Lis – Sołtys Wilkanowa – poinformował, że dziś usłyszał o tym problemie i przyznaje 
trochę racji przedmówcy, radnemu Marianowi Adamów. Nie ukrywa, że od zarania Igliczna była 
pod Wilkanowem. Ludzie w Wilkanowie na pewno się oburzą. Sołtys podejrzewa, że w tej sprawie 
chodzi o rozgrywki pomiędzy dwoma Księżmi i to jest bardzo przykre.   
Mieczysław Kamiński – mówi, że ma podobne stanowisko jak radny Marian Adamów i Sołtys. 
Jeśli wykreślimy Wilkanów to ta miejscowość traci. W każdym przewodniku mówiąc o kościółku                 
i Górze Iglicznej jest informacja o wsi Wilkanów. Jeśli to wykreślimy to przekreślamy kawałek 
historii, duży kawałek historii i od tej pory Wilkanów stanie się wioską normalną a tak „ten 
Wilkanów jakby ogrzewał się w cieple Góry Iglicznej”. Konsultacje nie mają wpływu na wynik                     
i decyzje dotyczące zmiany nazwy miejscowości. Mówi, że Rektor ma pewne aspiracje,  ambicje                
i chce być samodzielny ale nie może przekreślić całej historii. Mówi, aby uchwałę tą nie 
podejmować bo tylko skonfliktuje mieszkańców. Przez tyle czasu nazwa nie wprowadzała w błąd a 
teraz wprowadza. Poinformował, że będzie głosował przeciw tej uchwale. 
Burmistrz – odpowiedziała, że  to co słyszy to aż przerażenie bierze. Mówi, że to co wygadują 
radni jest niezrozumiałe bo przecież nasze działania nie spowodują, że przekreślimy historię. 
Należy sobie zdać sprawę, że wszystko będzie dobrze dopóki nie dojdzie do nieszczęścia. Pyta 
radnego Kamińskiego, czy to znaczy, że teraz wieś Wilkanów będzie wsią nienormalną? Nie 
rozumie wypowiedzi radnych. 
Andrzej Wziątek -  odniósł się, że do wypowiedzi Burmistrza w kontekście „co wygadują radni”, 
pouczając, że to sformułowanie jest nie na miejscu. Mówi, że od Wilkanowa zaczęła się historia 
Marii Śnieżnej. Sołtys Wilkanowa i Maria Śnieżna była zawsze ściśle związana. Pyta, co to za 
Osada, jeśli na Marii Śnieżnej są zameldowane 1-2  osoby. Pamięta jak w minionej kadencji 
Ksiądz Rektor na jednej z sesji zapewniał, żeby było tak jak jest do dzisiaj. W chwili obecnej ma 
inną koncepcję i jest nadzieja, że jakaś inna wizja najdzie Księdza w kolejnej kadencji. Radny 
poinformował, że będzie głosował przeciwko tej uchwale. 
Burmistrz – mówi, że nie jest po filologii języka polskiego, wykształcona też nie jest, więc w mowie 
potocznej zdarzają się pewne wpadki. Odsyła radnego Wziątka – człowieka wykształconego do 
wypowiedzi swoich zapisanych w protokołach, które potwierdzają, że również używa niestosowne 
słowa i zwroty.   
Andrzej Wziątek - mówi, że Burmistrz będąc gościem szanownej Rady na tej sali, nie powinna 
używać słów „co wy tu wygadujecie”. Jest to sformułowanie nieeleganckie. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że ta uchwała nie jest ostateczną tylko wstawia kij w mrowisko. 
99% mieszkańców będzie przeciwna tej uchwale. Dodaje, że dzisiejsza uchwała jest intencyjną. 
Irena Stawiarska – apeluje do radnych abyśmy nie dopuścili do tego, aby sprawa Góry Iglicznej  
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dzieliła Radę. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz ze 
zgłoszoną autopoprawką Burmistrza.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 5 przeciwnych i 1 
wstrzymującym się, podjęła: 
   

Uchwałę Nr LVII/503/13 
w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 

mieszkańcami wsi Wilkanów 
  - stanowiący załącznik nr 6 

 
Mieczysław Kamiński – pyta, czy autopoprawka do przegłosowanej uchwały dotyczyła §3 ust. 2 
pkt c tj. „na tablicy ogłoszeń wsi Wilkanów”? 
Burmistrz – odpowiedziała, że tak ale automatycznie zmieniają się pozostałe zapisy, w tym, nie 
ma już zapisu mówiącego, że spotkaniu z mieszkańcami przewodniczy Burmistrz lub upoważniona 
osoba. Mówi, że cały ten paragraf będzie zmieniony. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że absolutnie nie zgadza się z tym, żeby nie było konsultacji z 
mieszkańcami, dodając, że radni nie wiedzieli co głosują. Ideą tej poprawki była poprawka radnego 
Kamińskiego na komisji, który powiedział, że dopisujemy tylko literkę „c” „na tablicy ogłoszeń wsi 
Wilkanów” a Pani Burmistrz chowa głowę pod dywan i karze to wszystko wykreślić. 
Burmistrz – mówi, że absolutnie nie chowa głowy, spotkanie sołeckie odbędzie się przy okazji 
sprawozdania za rok 2013 i chętnie się z mieszkańcami spotka. Mówi, aby radny nie mówił, że 
radni nie wiedzą co głosują. 
 
6/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 
Burmistrz – poinformowała, że projekt dotyczy lokalu, z którego zrezygnował bank PKO BP na 
Placu Wolności /lokal po byłej aptece/. Centrala banku nie wyraziła zgodę na przeniesienie banku 
ze względu na brak miejsc do parkowania. Dlatego, kiedy pojawiła się spółka, która chciałaby 
przeprowadzić generalny remont i aby mogła funkcjonować tam w przyszłości apteka, zasadnym 
jest przyjęcie uchwały w ww. sprawie i przydzielenie lokalu w formie bezprzetargowej. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu w dniu 19 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu. 
Mieczysław Kamiński – pyta Burmistrza, czy prawdą jest, że wdowa po zmarłym dzierżawcy 
lokalu zwracała się z prośbą o umożliwienie dalszego prowadzenia działalności, lecz Pani 
Burmistrz nie wyraziła zgody. Mówi, że minęło kilka lat, lokal został zdewastowany i dopiero teraz 
decydujemy się przyznać bez przetargu lokal.  
Burmistrz – odpowiedziała, że Pani Ptak zwróciła się o umożliwienie dalszego prowadzenia 
apteki. Jednakże musiała tu być przeprowadzona cała procedura spadkowa, abyśmy mogli mówić 
o kontynuowaniu działalności po zmarłym mężu a tego nie było. Przez okres dwóch lat lokal nie 
został zdewastowany i jest w takim stanie technicznym jak był kiedyś. Oferta obecnej firmy zakłada 
przeprowadzenie generalnego remontu lokalu i nie żałuje, że takie decyzje zostały podjęte.  

  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr LVII/504/13 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu 

  - stanowiący załącznik nr 7 
 
7/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w 
sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk „Orlik 2012”. 
Burmistrz – poinformowała, że około 2 miesiące temu zwracała się do Rady z prośbą aby zmienić 
regulamin wprowadzając zapis mówiący, że prowadzenie zajęć z dziećmi powinno odbywać się 
przez osoby, które mają do tego stosowne uprawnienia. Pan Lucjan Morajda na posiedzeniu 
komisji mówił o nadinterpretacji ustawy o sporcie. Dodała, że chciano pewien konflikt osób 
dorosłych rozwiązać rękoma Gminy i Burmistrza. Z tego względu bardzo przeprasza i prosi                     
o uchylenie podjętej wcześniej uchwały. 
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Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu” - poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 20 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie uchylenia uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
„Orlik 2012”. 
   
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
  

Uchwałę Nr LVI/505/13 
w sprawie uchylenia uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk 

 „Orlik 2012” 
    - stanowiący załącznik nr 8 

 
8/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany studium 
zagospodarowania przestrzennego gminy – obręb Międzygórze. 
Burmistrz – poinformowała, że przedmiotem opracowania studium jest teren Lasów Państwowych 
położony w północnej części wsi Międzygórze w rejonie ul. Sanatoryjnej. W ten sposób zamierza 
się powiększyć strefę obsługi turystyki, lokalizując dolną stację projektowanej kolei linowej w 
rejonie ulicy Sanatoryjnej. 
 
Przewodniczący Rady przerwał chwilowo obrady i udzielił głos Pani Dyrektor Szkoły Lucynie 
Popławskiej, która wraz z dziećmi przybyła aby serdecznie podziękować Pani Burmistrz, za to, że 
przeznaczyła środki na budowę placu zabaw w Idzikowie i że szkoła mogła otrzymać środki na ten 
cel z Ministerstwa.    
Burmistrz – odpowiedziała, że podziękowania kieruje do wszystkich radnych za to, że przyjęli 
prośbę  i zdecydowali o przydzieleniu środków na ten cel.   
 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu  w dniu  20 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie zmiany studium zagospodarowania przestrzennego gminy – obręb 
Międzygórze. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że  uchwała jest zasadna tylko boli radnego, że tak wyrywkowo to 
Międzygórze traktujemy.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
  

Uchwałę Nr LVII/506/13 
w sprawie zmiany studium zagospodarowania przestrzennego gminy – obręb Międzygórze 

  - stanowiący załącznik nr 9 
 
9/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania 
z sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Podstawowej w Wilkanowie.  
Burmistrz – poinformowała, że uchwała ta jest ściśle związana z możliwością uzyskania dotacji            
z Ministerstwa Sportu i możliwości odzyskania VAT-u. Zapewniła, że nasze kluby będą korzystały             
z sali za przysłowiową złotówkę.     
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu” - poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 20 listopada 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie regulaminu korzystania z sali gimnastycznej przy Zespole Szkół 
Podstawowej w Wilkanowie.  
Mieczysław Kamiński –  mówi, że kluby, które korzystają z jednej czy drugiej hali w Bystrzycy 
Kłodzkiej wolą ponieść koszt i korzystać z sal na miejscu niż jechać do Wilkanowa. Mówi, że gmina 
jest od tego, aby do niektórych rzeczy dopłacać i powinniśmy tą salę utrzymywać na koszt gminy.  
Gdybyśmy zaproponowali 1 zł odpłatności jesteśmy zgodni z przepisami. Jest zdania, aby ustalić 
symboliczną odpłatność w postaci 1 zł dla naszych klubów sportowych. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr LVII/507/13 

w sprawie regulaminu korzystania z sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Podstawowej w 
Wilkanowie 
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    - stanowiący załącznik nr 10 
 

  
Ad. 5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok 
szkolny 2012/2013. 
Burmistrz – poinformowała, że każda ze szkół przedłożyła informacje jakie realizowała. W chwili 
obecnej największe zadania jeśli chodzi o remonty realizuje oczywiście Wilkanów z uwagi na 
budowę sali gimnastycznej. Natomiast szkoły, dla których gmina nie jest organem prowadzącym 
także takie informacje złożyły w tym. przeprowadzone remonty, finansowanie. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, ze 
Komisja na posiedzeniu w dniu 20 listopada 2013 roku przyjęła informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny 2012/2013.  
Burmistrz – poinformowała, że na stronie 11 przedłożonego dokumentu wkradł się błąd dotyczący 
kwoty 799 tys. zł, na 1 ucznia w szkole w Zespole Szkół Wilkanowie.   
Mieczysław Kamiński – prosi o podanie konkretnej kwoty w pozycji Szkoła w Wilkanowie.    
Burmistrz – odpowiedziała, że Zespół Szkół w Wilkanowie od 1 września do końca br. roku 
wygeneruje 779 tys. zł, Szkoła Podstawowa w Wilkanowie – 591 tys. zł oraz Gimnazjum nr 1 w 
Wilkanowie – 1 mln 207 tys. zł.  i wynik daje ponad 2 mln 577 tys. zł.  
Mieczysław Kamiński – poinformował, że informacja przedstawiona jest pełna. Pyta. Ile osób 
podpisało umowę nad opieką dzieci przy dowozie do szkół?  
Burmistrz – odpowiedziała, że 3 osoby i dodała, że opieka nad dziećmi jest zadaniem gminy. 
Mieczysław Kamiński – pyta, czy zamierza się sprzedać jednego busa i zakupić bus dla 
niepełnosprawnych? 
Burmistrz – odpowiedziała, że tak. Kwota zakupu busa wynosi 250 tys. zł, nasz udział 50 tys. zł.          
Pozostałą część będziemy starali uzyskać z dofinansowania z PFRON –u. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła informacje o stanie realizacji zadań 
oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny 2012/2013. 
 
Ad. 6. Informacja dotycząca wypłat świadczeń socjalnych. 
Burmistrz – poinformowała, że wszyscy otrzymali szczegółową informację w tym temacie, 
jednakże należy zwrócić uwagę na to, że zmieniły się kwoty od października zeszłego roku od 
jakich przysługuje wypłata różnych świadczeń.  
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, ze 
Komisja na posiedzeniu w dniu 20 listopada 2013 roku zapoznała się i przyjęła informację 
dotyczącą wypłat świadczeń socjalnych przedstawioną przez Panią Kierownik Osrodka Pomocy 
Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej.  
Mieczysław Kamiński – pyta ile w okresie jesienno-zimowych planuje się przeznaczyć środków 
na zakup opału. 
Małgorzata Kuchejda - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – odpowiedziała, że nie potrafi 
określić kwoty ogółem, ale średnio jest przyznany zasiłek na rodzinę od 400 do 700 zł/na rodzinę. 
Nikt nie dostaje odmowy na zakup opału.   
Mieczysław Kamiński – pyta ile jest bezdomnych na terenie gminy oraz czy są podjęte działania 
zmierzające w kierunku zapewnienia opieki. 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – odpowiedziała, że w miesiącu lutym był spis 
ogólnopolski osób bezdomnych, u nas było 29 osób. To nie były osoby wszystkie bez meldunku, 
część z nich to osoby, które nie chcą przebywać w swoich dotychczasowych miejscach 
zamieszkania. Na tą chwilę 3 osoby są umieszczone w noclegowni. W ostatnim czasie dużo osób 
bezdomnych uzyskało lokale.    
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła informacje dotyczącą wypłat świadczeń 
socjalnych. 
 
Ad. 7. Taryfy za wodę i ścieki. 
Burmistrz poinformowała, że propozycja taryf jest taka aby generalnie bilans spółki w roku 2014 
zamknął się na zero. Na posiedzeniu komisji omawiane były szczegółowo informacje w tej sprawie, 
w tym także aby ta kwota  dla gospodarstwa domowego była podwyższona tylko o stopień inflacji o 
3%. Jest w budżecie na rok 2014 zawarta kwota, abyśmy mogli zrobić dopłatę do ceny wody i 
ścieków aby gospodarstwa domowe nie odczuły tego w sposób bardziej drastyczny. Niestety ale 
zaproponowana taryfa ta jest wymogiem abyśmy mogli otrzymać prawie 8 mln dotacji i aby spółka 
się bilansowała. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
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na posiedzeniu w dniu 19 listopada 2013 r. zapoznała się z informacją złożoną przez Prezesa 
ZWIK i wydała pozytywną opinię w sprawie wniosku dotyczącym zatwierdzenia taryf na zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowego odprowadzenie ścieków na terenie miasta i gminy Bystrzyca 
Kłodzka. 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że oczywiście, że musimy dbać o spółki gminne ale 
przede wszystkim powinniśmy dbać o mieszkańców. Co roku ZWIK proponuje nowe taryfy i jest 
podwyżka. W ubiegłym roku o 10%, w tym roku jeśli chodzi o podwyżkę wody 11,03%, ścieki 
6,035% ale jeszcze bardziej poważne uderzenie będzie w mieszkańców jeśli chodzi o opłatę 
abonamentową, która wzrasta o 50,24% - czyli o 150,24 % jeśli chodzi o wodę i tak samo jeśli 
chodzi o ścieki 150,24%. To jest poważne obciążenie gdyż dla rodziny dwuosobowej jest to 
dodatkowy koszt około 200 zł./m-c za wodę i ścieki jeśli nie ma licznika.  Dodał, że oczywistym 
jest, że kwota w budżecie przeznaczona do dopłaty w wysokości 250 tys. zł trochę zmniejszy 
wydatki mieszkańców ale należy pamiętać, że nasi mieszkańcy są ubodzy i nie można 
porównywać z mieszkańcami innych miast. 
Burmistrz – mówi, że radny się przejęzyczył, bo nic nie jest wiadomo aby opłata abonamentowa 
wynosiła 150 zł w skali miesiąca. Operując tak procentami jak to robi radny Kamiński to 
mieszkaniec myśli o niewiadomo jakich kwotach. Porównując stawki opłaty abonamentowej z 4,12 
zł na 6,19 zł to jest niespełna 2 zł wzrostu.  
Prezes ZWIK – poinformowała, że stosunek stawki abonamentowej obecnej proponowanej przez 
ZWIK dla stawki w roku 2013 to jest 150% dla wodomierza głównego, czyli jest to wzrost o 2,07 zł 
netto i 2,24 zł brutto.  
W przypadku, gdzie nie ma wodomierza głównego, opłata abonamentowa ulega zmniejszeniu o 
1,53 zł brutto, podobnie jak opłata abonamentowa w budynkach wielolokalowych, w których opłata 
uległa zmniejszeniu o 2,90 zł brutto. Należy pamiętać o tym, że nie mając wodomierza, za wodę 
płaci się znacznie więcej gdyż normy są bardziej restrykcyjne.  
W 2008 roku, kiedy spółka rozpoczęła działalność, strata wynosiła na poziomie 3,5 mln zł, która 
wynikała z niedoszacowania ceny za wodę i ścieki. Z roku na rok tą stratę pomniejszamy, 
prowadząc przy tym inwestycje, które nie były prowadzone nigdy wcześniej. W chwili obecnej 
prowadzimy inwestycje za 4,5 mln zł, na które uzyskaliśmy dofinansowanie z czeskim partnerem 
na poziomie 85% środków kwalifikowanych.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że podwyżki cen wody u nas są stałe co roku i prawda jest taka, że 
inwestycji w latach poprzednich nie było. Rok 2013 jest rokiem przełomowym. Pyta, jak wyjaśnić 
przeciętnemu mieszkańcowi, że jak ma wodomierz to musi płacić 50% więcej za opłatę 
abonamentową. A jeśli mieszka w budynku wielolokalowym to będzie miał opłatę abonamentową 
niższą. Ten, który ma wodomierz, powinien być bardziej doceniany i powinien płacić mniejszą 
kwotę. Pyta, czym się Pani Prezes kierowała? 
Prezes ZWIK – mówi, że każda umowa w budynku wielolokalowym na podlicznik jest poprzedzona 
umową na wodomierz główny. To jest priorytetowa zasada. Tam gdzie nie ma wodomierza jest i 
owszem taniej, ale normy wg rozporządzenia są bezlitosne i wskazują wyższe zużycie. 
Zaznaczyła, że dużo bardziej opłaca się posiadać wodomierz główny, aniżeli go nie posiadać. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że mieszkańcy naszej gminy jeśli płacą ryczałtowo to płacą za 6 
m3 zużycia wody od osoby, a Burmistrz twierdziła, że 3m3. Dodał, że dziś słyszy, że 
rozporządzenie mówi o 3m3 od osoby. 
Prezes ZWIK – odpowiedziała, że zgodnie z normami, rozporządzenie wskazuje, że zużycie wody  
wynosi 6m3 na osobę na miesiąc. Natomiast z obliczeń średnich szacunkowych Zakładu ZWIK 
wynika, że średnie zużycie wody to 3m3/od osoby na miesiąc.  
Mieczysław Kamiński – prosi o wskazanie o ile wzrośnie globalnie cena wody i ścieków wraz z 
abonamentem procentowo i kwotowo w roku 2014. 
Prezes ZWIK – 1/ cena wody dla gospodarstw domowych, rozliczanych wg wodomierza głównego 
wzrośnie na metrze o 43 gr. netto, tj. 47 gr brutto a opłata abonamentowa wzrośnie o 2,07 zł netto  
czyli 2,24 zł brutto. Opłata za ścieki za m3 wzrośnie o 0,33 zł netto i 0,35 zł brutto a opłata 
abonamentowa wzrośnie o 2,07 zł netto  czyli 2,24 zł brutto. 
2/ dla przykładowej rodziny 2-3 osobowej – różnica w skali miesiąca to jest 15,14 zł, a w skali roku 
181,68 zł. Biorąc pod uwagę dopłatę z budżetu gminy jest to 100 zł w skali roku.  
3/ dla rodziny mieszkającej w budynku wielolokalowym to w skali roku jest 44 zł, czyli 3,80 zł  w 
skali miesiąca.  
Mieczysław Kamiński – jest zdania, że ceny za wodę i ścieki są za wysokie. Jedynym plusem jest 
to, że radni otrzymali pełną informację dotyczącą taryfy /90 stron/.  
Burmistrz – oznajmiła, że także uważa, że te ceny są za wysokie i zwraca się do radnego M. 
Kamińskiego z zapytaniem, co należy zrobić mądrego aby te taryfy obniżyć? 
Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że można zmienić formę organizacyjną, zmienić spółkę w 
zakład budżetowy. Chodzi o sprawę odliczenia podatku VAT. Wg pewnej interpretacji, gmina 
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realizując pewne inwestycje mając zakład budżetowy, nie nalicza sobie 1 mln zł na amortyzację i 
tym samym ceny wody lecą w dół i to jest odpowiedź. W tym wypadku inwestycje musiałaby robić 
gmina i zaciągać na ten cel kredyty.  
Prezes ZWIK -  mówi, że propozycja radnego to taka kreatywna księgowość bo zyskujemy jedynie 
na naszych odbiorcach i nie prowadzimy w gminie żadnych inwestycji.  
Burmistrz – mieliśmy już taką sytuację, kiedy funkcjonował zakład budżetowy i kierownik 
przychodził do gminy i wskazywał, że tu brakuje, tam brakuje a gmina musiała przekazywać 
ogromne środki. Stąd ponad 3 mln złotych straty spółka miała na starcie. 
Mieczysław Kamiński – pyta, dlaczego jesteśmy w grupie takich gmin, która wprowadziła opłatę 
za wody roztopowe? 
Burmistrz – odpowiedziała, że po to jest deszczówka aby taryfy za wodę i ścieki dla 
indywidualnych gospodarstw były tańsze.  
Dariusz Krzemiński zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym,  13 głosami za, przy 2 przeciwnych i 1 
wstrzymujących się wniosek przyjęła. 
  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła informację dotyczącą taryf za wodę i ścieki.  
 
Ad. 8.  Informacje Burmistrza. 
 - Spotkanie ze stowarzyszeniem w sprawie DirtParku w Małpim w sprawie wykorzystania środków 
w wysokości 10 tys. zł. Nasz wkład w kwocie 4 tys. zł miał stanowić udział własny do wniosku, 
który pisali do Urzędu Marszałkowskiego. Jednakże wniosek nie został zaakceptowany. Jest 
prośba aby kwota 4 tys. zł została przeznaczona na postawienie tablic z przeznaczeniem pod 
regulamin.  
04.11.2013 r.  
- Nastąpiło otwarcie zamiejscowego biura Specjalnej Wałbrzyskiej Strefy Ekonomicznej 
INWEST PARK w Kłodzku w Małej Twierdzy.  
06.11.2013 r. 
- w Wilkanowie odbył się odbiór lamp hybrydowych, na 310 punktów świetlnych w całej gminie, 
w miejscowości Wilkanów jest aż 54.   
07.11.2013 r. 
- Odbiór Wiejskiego Domu Kultury w Gorzanowie po remoncie. 
08.11.2013 r. 
- Odbiór przez Panią Konserwator bystrzyckich murów oporowych i baszt. 
09.11.2013 r. 
- Spotkanie z delegacją rosyjską młodzieży w Zespole Szkół Ogólnokształcących.  
13.11.2013  
- Spotkanie z TV Wrocław  
19.11.2013 r. 
- Nagranie Telewizyjnego Klubu Seniora , który transmitowany był w sobotę o godzinie 9.00. 
Burmistrz serdecznie podziękowała wszystkim uczestniczącym w nagraniu, którzy dołożyli 
wszelkich starań i pracy. Przygotowania trwały tydzień a emisja około 20 minut. 
- Wraz z Księdzem Dziekanem odbyła się wizyta u Ekscelencji Biskupa Ignacego Deca i Biskupa 
Adama Bałabucha na której ustalono termin obchodów Świętego Floriana w Gminie Bystrzyca 
kłodzka na dzień 4 maja 2014. 
17.11.2013 
- Odbył się charytatywny maraton zumby i serdeczne podziękowała skierowała na ręce Pani 
Agnieszki Rycyk i Pana Pawła Błachowicza. Pieniążki zbierane były na niepełnosprawne dziecko 
Huberta z Wilkanowa. 
19.11.2013 
- Odebrany przez Panią Konserwator remont kościółka przy Placu Szpitalnym przy Domu Pomocy 
Społecznej. 
 
Sekretarz Gminy poinformował, że w dniach 19-20.11.2013 uczestniczył w spotkaniu w Złotym 
Stoku w sprawie zmiany możliwości ogrzewania w uzdrowisku Długopole-Zdrój i wybudowania w 
Uzdrowisku „Karol” ekologicznej kotłowni, ogrzewanej peletem drzewnym.  
  
12/ Gospodarka lokalowa: 
-  lokale użytkowe przejęte: 1 
-  lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 2; wytypowane do sprzedaży: 0 
-  lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 0, w drodze rokowań - 1 
-  pozyskane mieszkania: 2 
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- przydzielone mieszkania: 0, po zakończonym remoncie kapitalnym-0, do remontu kapitalnego-2, 
-  zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0 
• urzędu - 0. 

13/ Gospodarka mieniem gminnym: 
-  sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 9 
lokale mieszkalne: 6, budynki (budowle): 0, 

• lokale użytkowe: 1, 
• nieruchomości niezabudowane (grunty rolne) - 2, działki budowlane - 0, 

zamiany - 0, 
• nieruchomości zabudowane - 0, 

 

-  nabyte nieruchomości gruntowe - 0, 
-  dzierżawa gruntów rolnych: 41 w tym: grunty rolne: nowe -19, przedłużenia -15;  
-  ogródki przydomowe: nowe -4, przedłużenia - 1;  
-  grunty pod ogródkami piwnymi: nowe  1, przedłużenia -0;  
-  stanowiska handlowe: nowe -15, przedłużenia - 0. 
14/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 39 
15/ Informacja demograficzna: 
- urodzenia: 4 
- zgony: 15 
 
Ad. 9. Zapytania radnych 
Mieczysław Kamińki – poinformował, że ma uwagi dot. uniemożliwiania dostępu do informacji 
publicznej i łamanie ustawy z dnia 6 września 2001 r. Pyta Panią Burmistrz, dlaczego nie realizuje 
tej ustawy, w której jest zapis, że dokumenty pewne udostępnia się niezwłocznie. Odczytał art. 10, 
11 i 12 – z których wynika, że jeżeli obywatel gminy lub radny zgłasza się o informację publiczną, 
która jest już przetworzona to nie trzeba składać żadnego wniosku lecz w formie ustnej można 
złożyć taki wniosek i wówczas ta informacja powinna zostać otrzymana.  
Radny mówi, że ma ciągle problemy z gminą Bystrzyca Kłodzka z Panią Burmistrz i jednostkami 
podległymi. Obecnie czeka na informację publiczną od Prezesa ZUK –u. Zgodnie z ustawą 2 
tygodnie jest wtedy kiedy jest złożony wniosek. Jeśli jest dokument przetworzony w Urzędzie i jest 
na miejscu powinien być przekazany niezwłocznie w ciągu paru minut na ustny wniosek.  
Burmistrz – odpowiedziała, że „dla mnie niezwłocznie to są trzy tygodnie”.  
Jan Szkwarek – pyta Prezesa ZUK czy w roku 2014 jest przewidywana podwyżka za wywóz 
nieczystości. 
Burmistrz – mówi, że to nie kto inny jak Rada ustala. Odpowiedziała, że zastanawia się czy nie 
należy się tym tematem zająć gdyż bardzo dużo osób „kantuje” gminę i Zakład Usług 
Komunalnych.    
Mieczysław Kamiński – pyta Panią Burmistrz i Przewodniczącego Rady dlaczego Pani Burmistrz 
uniemożliwiła przeprowadzenie kontroli w Urzędzie Miasta i Gminy skoro była ona zaplanowana w 
planie kontroli Komisji, po czym przytoczył art. 18a ust 1, który mówi, że Komisja kontroluje 
działalność wójta, gminne jednostki organizacyjne oraz jednostki pomocnicze gminy.  Jeśli jest 
organ kontrolny w jednostce powinien uzyskać wszystkie niezbędne dokumenty czy materiały. 
Niestety wnioski które radny złożył nie zostały uwzględnione, gdyż Burmistrz nie udzieliła tych 
informacji. W związku z tym kontrola nie miała sensu, gdyż dotyczyła 3 punktów, które ustalił 
samodzielnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej bez konsultacji z pozostałymi członkami Komisji. 
Kontrola nie spełniła żadnego celu i zadania. Nie udostępniono członkom książki skarg i wniosków 
co jest złamaniem ustawy o dostępie do informacji publicznej i ustawy o samorządzie gminnym.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, że dokładnie spisał to co chciał radny 
Kamiński skontrolować. Dodatkowe Pańskie życzenia zawierały 16 innych podpunktów i kontrola 
musiałaby trwać 2 tygodnie. Członkowie Komisji są zdania, że kontrola przebiegała prawidłowo, 
otrzymała wyczerpujące informacje.  
Burmistrz poinformowała, że M. Kamiński cytuje te zapisy ustawy, które są dla Niego wygodne. 
Zapomniał zacytować inne artykuły, które mówią, że Przewodniczący Komisji informuje Burmistrza 
o zakresie kontroli  co uczynił. Powtórzyła, że do zakresu przedłożonej kontroli zostaliśmy 
przygotowani i udzielono Komisji wszelkich informacji.  
Burmistrz zwróciła się do radnego Kamińskiego słowami „Pan wybaczy ale rzucanie tematem, że 
ja chcę książkę skarg i wniosków to przepraszam, ale nie jesteśmy chłopcami na posyłki bo radny 
M. Kamiński sobie zażyczył. Jest pewna procedura i prosi radnych aby się do nie stosować.”  
Mówi, że w tym przypadku nie ma sobie nic do zarzucenia bo dopełniła wszystkich formalności 
zgodnie z przesłanym pismem przez Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Jeśli przy kolejnej kontroli członkowie Komisji zechcą zająć się tymi i innymi tematami, nie widzi 
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przeszkód. Prosi aby mieć świadomość tego, że nie tylko Burmistrza obowiązują pewne zasadny 
ale Pana jako radnego także. 
Mieczysław Kamiński – pyta Przewodniczącego Rady kiedy Rada Miejska zajmie się statutem 
Gminy i zawartym w niej regulaminem Komisji Rewizyjnej. Wojewoda uchylił nam jednolity tekst i 
jesteśmy w próżni. Czas najwyższy uregulować to pod względem prawnym abyśmy mieli jednolity 
tekst statutu łącznie z regulaminem komisji rewizyjnej. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że tym tematem zajmiemy się w gronie przewodniczących 
komisji stałych i przeanalizujemy. 
Mieczysław Kamiński – pyta Panią Burmistrz czy przy realizacji inwestycji Skateparku przy 
Szkole Podstawowej nr 2 nie zapomniano o oświetleniu? Po godzinie 16.00 jest już ciemno i różne 
osoby tam przebywają i różne dziwne rzeczy robią. Nie ma ani jednej lampy i widać, że nikt nie 
pomyślał o oświetleniu. 
Burmistrz – a dlaczego radny nie złożył wniosku o zarezerwowanie w budżecie środków na 
zamontowanie 2 lamp? Poinformowała, że uwzględni sprawę zamontowania tych lamp w budżecie 
na rok 2014. 
Marian Adamów – pyta o podział i przydział pomieszczeń na mieszkania socjalne w budynku po 
Szkole Podstawowej  w Wilkanowie. 
Burmistrz odpowiedziała, że w jednym mieszkaniu już nastąpiła zmiana sposobu użytkowania i 
zostało przydzielony lokal do zaadoptowana na mieszkanie. Dokumentacja dotycząca sposobu 
użytkowania została już wykonana. W chwili obecnej nastąpiło zlecenie aby zagospodarować dół 
budynku i z czasem zostaną przekazane kolejne mieszkania tym razem na parterze. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że osoba sprzątająca na parkingu i bazarze miejskim otrzymała 
wypowiedzenie. W związku z tym pozostaje jedna osoba do obsługi i pyta Prezesa ZUK jakie ma 
plany względem tego bazaru, gdyż niektórzy mówią, że są takie plany, że gmina będzie 
likwidowała bazar na ulicy Strażackiej. 
Prezes ZUK – odpowiedział, że bazar generuje dla spółki straty co powoduje, że mamy około 30 
tys. zł strat. Mówi, że ma pewnie pomysły ale musi odbyć spotkanie z kupcami. Najgorszą robotę 
robi hala targowa. Musimy wspólnie jakieś rozwiązanie znaleźć. Zapewnił, że bazar na pewno nie 
będzie zamknięty. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że Prezes ZUK ostatnio informuje mieszkańców i przedsiębiorców, 
że będą musieli kupować pojemniki na śmieci na swój koszt. Wiadomym jest, że ten który wygrywa 
przetarg zakupuje pojemniki na swój koszt i udostępnia bezpłatnie. Nie można tak mówić, bo ktoś 
wystąpi o unieważnienie przetargu. Należy przestrzegać zapisy przetargu. 
Prezes ZUK – poinformował, że sytuacja dotyczy tych osób, które do prowadzenia nowego 
systemu potrafiły się dzielić pojemnikami i często było tak, że jeden pojemnik wystarczył na 3 
rodziny i podpisywały umowę na 1/3 pojemnika. Dziś, kiedy te same rodziny zadeklarowały pełną 
segregację okazuje się, że ten jeden pojemnik jest niewystarczający bo mają zbyt dużo odpadów. 
W okresie kiedy było dla mieszkańców korzystnie podzielić pojemniki na np. 3 rodziny to było 
dobrze bo płacili mało. A teraz kiedy nie mogą się podzielić każdy domaga się  swojego pojemnika.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że w Bystrzycy Kłodzkiej jest około 30 budynków, w których są 
mieszkania prywatne a nie ma zarządcy i wspólnoty. Szczególnie Prezes ZWIK naciska na 
mieszkańców aby założyli małą wspólnotę, gdyż nie ma kto rozliczać taryfy za wodę i ścieki – czyli 
wodomierza głównego. Pyta Radcę Prawnego, czy jest taki przymus, że musi być wspólnota 
mieszkaniowa, gdyż   weszła w życie ustawa o wspólnotach mieszkaniowych a ci ludzie wykupili 
mieszkania o wiele lat wcześniej. Czy ktokolwiek może ich zmusić do tego aby tworzyli wspólnoty 
mieszkaniowe?  
Burmistrz – mówi, że w momencie kiedy jest wykupione choć jedno mieszkanie to już z mocy 
ustawy jest tworzona wspólnota. 
Prezes ZWIK – odpowiedziała, że my nie wymagamy od naszych odbiorów aby utworzyli 
wspólnotę. Z racji tego, że ZWIK odpowiada za instalacje do wodomierza głównego nie jesteśmy       
w stanie uczciwie rozliczyć. Dlatego ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu mówi, że najpierw jest 
umowa na wodomierz główny a dopiero później na podliczniki. Wychodzimy do naszych odbiorców 
na przeciw niejednokrotnie.  
Mieczysław Kamiński – prosi Radcę Prawną o stanowisko. 
Marek Ociepa - Radca Prawny – odpowiedział, że Pani Burmistrz w jednym zdaniu uchwyciła 
temat i może dokładnie to powtórzyć. Z mocy ustawy o własności lokali, wspólnota mieszkaniowa 
powstaje w momencie wyodrębnienia pierwszego lokalu. 
 
Ad. 10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/ od. p. J.Sedelnikow z prośbą o ustanowienie służebności dla działki nr ½ położonej we wsi Huta; 
2/ A I E. Dybalscy dotyczącym zmiany granicy wsi Ponikwa.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że 19.11.2013 r. uczestniczył w posiedzeniu 
Przewodniczących Rady Gmin Powiatu Kłodzkiego w Lądku Zdroju w sprawie realizacji zasad 
gospodarki odpadami oraz koncepcji utworzenia schroniska dla zwierząt.  
Jeśli chodzi o sprawę gospodarowania odpadami, nasza gmina na tle innych gmin bardzo dobrze 
radzi sobie z problemami i należy tu pogratulować Prezesa ZUK za kawał dobrej pracy. Jeśli 
chodzi o utworzenie schroniska, włodarze mają się zastanowić co do lokalizacji schroniska. 
Podziękował radnej Irenie Stawiarskiej oraz radnej Danucie Koniuszek za zakup i uszycie firanek 
dla zerówki w Przedszkolu nr 2. 
 

  Ad. 11.  Sprawy różne i wolne wnioski.   
Marian Adamów – poinformował, że to, że porządkujemy sprawy śmieciowe, sprawy związane z 
wodociągami to jest bardzo ważna rzecz.    

  Grażyna Wchowska – Szuba – poinformowała, że możemy być dumni z zespołów śpiewaczych, 
które pięknie się zaprezentowały 11 listopada br. na Festiwalu Pieśni Patriotycznej w Żarowie za 
Świdnicą i zajęły czołowe miejsca.   

  Zwróciła się z prośbą o pomoc dla Natalii Bogdańskiej, mieszkanki Bystrzycy Kłodzkiej, która jest 
uczennicą jednego z najlepszych Liceów we Wrocławiu klasy teatralnej. Ma bardzo ciężką sytuację 
finansową, mieszka z mamą w wynajmowanym mieszkaniu. Szkoła do której uczęszcza stawia 
duże wymagania względem swoich uczniów. Prosi o okazanie serca i wsparcie dziewczyny, która 
jest wyjątkowo utalentowaną osobą. Jest zdania, że w przyszłości będzie albo aktorką, albo 
reżyserką i będzie sławić imię Bystrzycy Kłodzkiej. 
Formalnie można wspomóc przez Stowarzyszenie Pana Pawła Błachowicza albo przez Fundusz 
Lokalny Masywu Śnieżnika.  

  Mieczysław Kamiński – pyta, kiedy zacznie chodzić zegar w sali konferencyjnej.  
  Burmistrz – odpowiedziała, że zegar był już wielokrotnie naprawiany lecz nie przyniosło to 
rezultatu. 

  Dariusz Krzemiński – pyta, czy mieszkańcy mogą zagospodarować pod swoje potrzeby teren 
obok garaży za restauracją Brydż.  

  Burmistrz – odpowiedziała, żeby napisać oficjalne pismo do Urzędu i przeprowadzi się wizję. 
  Jan Szkwarek – mówi, że z czwartku na piątek zostały poprzewracane kubły na śmieci. Czy coś 
wiadomo w tej sprawie. 

  Burmistrz – poinformowała, że należało zadzwonić na policję i zgłosić problem. 
  Andrzej Wziątek – mówi, że najczęściej po imprezie w Hotelu Abis  w porze nocnej niszczone są 
znaki oraz dzieją się różnego rodzaju wybryki. Jest to istniejący problem od lat.  

  Burmistrz – odpowiedziała, że we wtorek jest umówiona z Zastępcą Komendanta tut. Komisariatu 
w sprawie utrzymania czystości i porządku, parkowania oraz poruszy tematy zgłoszone przez 
Państwa radnych. 

  Mieczysław Kamiński – mówi, że kilka dni temu na tablicy ogłoszeń UMiG była informacja, że 
będzie próbny alarm powietrzny i podane zostały godziny, w których będą uruchomione syreny. 
Jednakże syreny o wskazanej godzinie nie zawyły, czyżby się popsuły – pyta? 

  Wskazuje, że w budżecie na rok 2014 są zawarte środki na zakup syren na budynek Ratusza. 
  Burmistrz - odpowiedziała, że to była akcja tzw. „na sucho”. Co roku jesteśmy zobowiązani do 
przeprowadzani takich akcji. To był tzw. monitoring akcji. 

  Burmistrz – poinformowała, że rozmawiano jakiś czas temu nad poszerzeniem zaplecza Muzeum 
Filumenistycznego. Jest zamysł aby to były pomieszczenia Informacji Turystycznej, mieszczącej 
się w chwili obecnej na Małym Rynku.  

  W związku z tym, że zwolnił się lokal „Pod Makami” jest prośba o zabezpieczenie środków                       
i wyremontowanie lokalu na potrzeby Informacji Turystycznej.   

  Poinformowała, że odbyło się spotkanie z Panami z restauracji na podwyższeniu, którzy przybyli                     
z zapytaniem o możliwość zagospodarowania lokalu przy Placu Wolności 17. W związku z tym, że 
osobą zainteresowaną jest także p. Tomasz Pawłowski proponuje, aby na najbliższe posiedzenie 
Komisji zaprosić obu Panów i wysłuchać propozycji.  

  Andrzej Wziątek – mówi, że otwarcie w tym lokalu restauracji byłoby czymś fajnym dla naszego 
miasta. Dodał, że należy pomyśleć o wyremontowaniu pięknego portalu.    

  Mieczysław Kamiński – mówi, że w ramach rewitalizacji wyrwaliśmy piękne kamienne schody  a 
założyliśmy takie szkaradzieństwo i jak to teraz strasznie szpeci. 

  
  Ad. 12.  Zamknięcie obrad.    

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady pięćdziesiątej siódmej, sesji 
Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 12.00.    
 


